
Anföranden Tisdagen den 22 november 2016 

1 

§ 111 Rekrytering av personal till utlandsförsamlingarna 
MATTIAS ROSENQUIST: 

Ordförande, kyrkomötesledamöter, biskop och ärkebiskop! Den här motionen 
2016:26 handlar om rekrytering av personal till utlandsförsamlingarna och den är 
författad av de två ombud som finns med hos oss numera. Jag vill börja med att säga 
att det är i sig väldigt bra att de finns representerade. Jag talar nu i egenskap av 
representant för Tillsyns- och uppdragsutskottet. 

Det första jag tänker på nu är att det är en fantastisk nåd att få känna att man är 
delaktig i en gemenskap. Vi lever i en tid, i en värld av stark splittring och polarise-
ring och medvetna och omedvetna missförstånd och många gånger kan människor 
känna sig väldigt ensamma och övergivna. Det kan bli särskilt tydligt när kommer 
iväg långt bort i världen. Jag har själv fått erfarenhet av att få jobba lite, i det här 
fallet hos svenska Victoriaförsamlingen i Berlin. Efter de sju veckorna i somras 
måste jag säga att det var en fantastisk inblick i vilken nytta den här oasen i öknen, 
som faktiskt svenska församlingar kan vara därute, är för människor. Ärendena var 
många och speciella och personliga. Det kändes stort att få bli en del av det arbetet. 
Människor känner sig ofta utslängda i världen. 

Nu är det så att Tillsyns- och uppdragsutskottet noterar att motionärerna känner 
att de är lite övergivna ibland. Utskottet hör det ropet, vi tar till oss det och känner 
att vi måste ändra på de misstag och problem som motionärerna beskriver. Vi tyckte 
därför att man kanske skulle bredda uppdraget, som motionärerna hade velat ge, till 
att bli en större utredning, vilket ni ser i vårt övervägande. Vad är en församling och 
vad är en utlandsförsamling? Vi konstaterade att det finns ingen skillnad mellan 
Svenska kyrkans församlingar i olika delar av världen. Det finns däremot olika 
förutsättningar på ett mer praktiskt plan. Det är det här sista som verkligen behöver 
belysas tydligare. Utskottets förslag till beslut blir att uppdra till kyrkostyrelsen att 
utreda relationerna på ett bredare plan än vad motionärerna har föreslagit. Vi 
behöver inte låsa oss enbart till anställningsfrågor utan också till vad en utlands-
församling är i rent juridiskt i förhållande till alla oss andra. Därför föreslår utskottet 
att vi ger kyrkostyrelsen detta uppdrag att utreda. Det står ordagrant så här: 
Kyrkomötet beslutar att med anledning av motion 2016:26 uppdra till kyrkostyrelsen 
att göra en översyn av relationerna till utlandsförsamlingarna i enlighet med utskot-
tet har anfört. 

Tack för ordet! 

MAJ-LIS AASA: 

Efter att ha gråtit färdigt så får jag hålla ett tacktal. Jag vill tacka Tillsyns- och 
uppdragsutskottet för dess grundliga beredning av vår motion 2016:26 och för det 
förslag som getts oss. Naturligtvis tycker vi att alla tre punkterna var viktiga men 
känner att de ryms i utskottets förslag. 

När man skriver en motion kan mycket hända mellan motionsskrivandet och när 
man kommer till kyrkomötet i november. Jag vill ge ett stort tack till vår 
generalsekreterare. Hon har sett, lyssnat och agerat. Hon har redan startat en liten 
genomlysning på nationell nivå och börjat titta på relationer, och jag vet att hon 
kommer att fortsätta. I motionen har vi påpekat att ”skon klämmer” eller så är den 
kanske lite för stor, men blåsor har vi fått. Vissa har läkt och andra inte, och man blir 
lite frustrerad och det tar av energin och kanske engagemanget. Vi läser i kyrko-
ordningen och ser att den inte följs precis. Den skrevs för tio år sedan och vi lever i 
en värld som förändras. Allt förändras – lagar, regler, församlingar och människor, 
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och vi är i flera olika länder. I exempelvis USA är vi enligt amerikansk lag arbets-
givaren, men kyrkoordningen säger att Svenska kyrkan på nationell nivå är arbets-
givaren. Vi har lyckats skriva avtal mellan nationella och USA och vår kyrka men vi 
kan inte välja, det här är något som har hänt under tiden från när något skrevs och 
var vi är idag. Det behövs att vi tittar på det, vi behöver titta på det. Det här gör att 
det blir lite mera komplicerat. Det behövs en översyn för att vi ska kunna fortsätta 
att växa och fungera. Vi kommer att komma fram till ett bra resultat och jag är så 
glad att det har börjat. Tack så mycket! 

Vi bifaller Tillsyns- och uppdragsutskottets förslag. 

Beslut i ärendet återfinns i kyrkomötets protokoll, § 150. 


